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Innledning 

Oslo Venstres bystyregruppe presenterer med dette sitt alternative budsjett for Oslo 
for 2017. I budsjettet har Venstre vært opptatt av å vise et grønnere, varmere og 
smartere Oslo med satsninger på miljøvennlige transportløsninger, et styrket budsjett 

for de som trenger det mest og et bedre budsjett for skole og utdanning fra tidlig 
alder.  
 

Vi legger fram et budsjett som er ærlig på våre egne prioriteringer, og som bygger 
videre på det arbeidet vi gjorde i byrådet Røsland II fra 2011 til 2015. Derfor vil 
Venstre vise at det går an å fjerne eiendomsskatten samtidig som man fører en aktiv 

miljø- og velferdspolitikk. Samtidig legger vi vekt på å vise fram de reelle 
prioriteringene vi gjør gjennom å foreta konkrete og seriøse forslag til kutt.  
 

Venstre vil fortsette arbeidet med å modernisere Oslo kommune, og drive de 
offentlige tjenestene framover gjennom digitalisering, effektivisering og 
modernisering.  
 

 
Venstres bystyregruppe 

14.november 2016 

 
 

Guri Melby     Espen Ophaug  

Gruppeleder      Gruppenestleder 
 
 

 
Toril Berge Flatabø     Hallstein Bjercke 
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Venstre satser på kollektiv, miljø og skole 
 
Venstre har lagt fram sitt alternative Oslobudsjett, og der prioriteres en økt satsning 

på miljøtiltak, lave kollektivpriser og skoletiltak. – Dette viser at vi klarer å satse på 
de viktigste områdene for Venstre uten å bruke mer eiendomsskatt, sier Guri Melby. 
 

Satsning på kollektiv og miljøtiltak 
Venstres største satsninger i budsjettet er en økt satsing på kollektivtrafikk og 
miljøtiltak. Totalt foreslår Venstre å bruke 186,5 millioner kroner mer på miljø- og 
kollektivtrafikk mer enn byrådet. De viktigste enkeltpostene er: 

 
- 69 mill. kroner til økt bygging av sykkelveier (investeringer) 
- 45 mill. kroner for å hindre prisvekst i kollektivtrafikken 

- 27 mill. kroner til å styrke klima- og energifondet som kan brukes til klimatiltak 
i byen, f. eks. solcelleanlegg, ladestasjoner i borettslag o.l. 

- 10 mill. kroner til å styrke kollektivtilbudet gjennom flere nattbussavganger 

- 10 mill. kroner til økt bruk av solcelleanlegg på kommunale bygg 
- 6 mill. kroner til nye ladestasjoner for elbil og 6 mill. kroner til å skifte ut og 

oppgradere eksisterende 

- 5 mill. kroner til nullutslipps varetransport 
- 1,5 mill. kroner til bistand og hjelp til etablering av flere ladepunkter i 

borettslag og sameier 

- 2 mill. kroner til urbant landbruk, herunder skolehager, for å sikre biologisk 
mangfold i byen 

- 5 millioner i ekstratilskudd til Ruter for å øke aldersgrensen for barnebillett til 
seks år 

 
Styrket satsing på kunnskap og utdanning 
Venstre satser også mer på skole og utdanning enn byrådet legger opp til. Venstre 

forslår blant annet å innføre en alternativ AKS-modell, som sikrer alle byens barn i 
fattige familier tilgang på gratis halvdagsplass i AKS.  

– For bare seks millioner mer enn det byrådet bruker på å gi gratis AKS til barna på 

1. og 2. trinn i Groruddalen og Søndre Nordstrand, kan alle barn i lavinntektsfamilier i 

Oslo på 1.-4.trinn få gratis kjernetid i AKS. Det gjør ordninga mer treffsikker og gir 
den en bedre sosial profil, sier Melby. 

Melby viser videre til at Venstre foreslår å styrke rådgivningstjenesten, etter- og 
videreutdanningstilbudet, svømmeundervisningen og utbedring av utstyrsparken i 

yrkesfagene. –Samlet sett leverer vi et budsjett som er bedre enn byrådets på 
kvalitet i opplæringen, sier hun. 

I tillegg legger Venstre inn midler til å utvide ordningene med Lesefrø og meråpent 
bibliotek. –Bibliotekene er viktige arenaer for integrering, læring og sosialt samvær. 
Lesefrø-prosjektet har vært en stor suksess som barnehagebarn har stort utbytte av, 

men ordningen må utvides. Det samme gjelder for meråpent bibliotek som er svært 
populært og som viser at tilgjengelighet er viktig for å få flere til å bruke biblioteket, 
sier Melby, som er overrasket over at byrådet i sitt budsjett ikke la opp til dette. 
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De viktigste postene er:  

- 50 mill. til universell utforming av skolene 
- 6 mill. til styrket rådgivningstjeneste i skolen 
- 5 mill. kroner til å styrke etter- og videreutdanning i skolen gjennom 

Lærerløftet 
- 5 mill. til sommerkurs for yrkesfagelever 
- 5 mill. til utbedring av utstyrsparken i yrkesfagene 

- 5 mill. til styrket svømmeundervisning 
- 2 mill. til prosjekt med å redusere byråkrati i skolen 
- 2 mill til sommerskole for flyktninger 

- 2 mill økning i satsingen på kvalitet og kompetanse i barnehagene 
- 10 millioner til utvidelse av ordningene Lesefrø og meråpent bibliotek 

 

 
Et idrettsbudsjett for topp og bredde i helen byen 
 
Sammen med miljø og skole er idrett et av de største satsingsområdene i Venstres 

budsjettalternativ. Både topp- og breddeidretten har behov for nye anlegg i Oslo. 
Mens byrådet skrinlegger og utsetter flere planlagte utbygginger på ubestemt tid, 
legger Venstre inn midler til å realisere flere nye anlegg.  

 
– Vi må gjennomføre planlagte prosjekter som Åsland skytebane, Frogner idrettshall 
og Valle Hovin skøytehall, men vi må også planlegge nye anlegg. I en by som vokser 

så raskt som Oslo er det ingen grunn til å ikke allerede nå starte planleggingen av 
flere kunstgress og flerbrukshaller, sier Melby, og peker på at særlig indre by har et 
stort behov. 

 
Melby er ikke overrasket, men svært skuffet over at byrådet også setter 
områdebadene i sør og vest på vent.  

 
– Hele bystyret har vært enige om å bygge disse badene, men byrådet mener det 
blir for dyrt og forsøker derfor å skyve på dette tid. Badene blir ikke billigere om man 
venter og byens befolkning trenger et bedre svømmetilbud nå. Derfor prioriterer vi 

prosjektering av både områdebad sør og vest i vårt alternativ, sier Melby. 
 
Hun peker også på at toppidretten må ha en plass i Oslo. –Derfor er det særlig 

skuffende at byrådet nedjusterer ambisjonene for Tøyenbadet, slik de gjorde med 
Jordal amfi. I tillegg mener jeg byrådet kaster bort en stor mulighet når de ikke 
ønsker X-games velkommen tilbake til Oslo. For bare åtte millioner kan vi få X-games 

skate til Skur 13, et fantastisk anlegg og en fantastisk profileringsmulighet for byen, 
sier Melby.  
 

De viktigste postene er:  
 

- 8 millioner til å arrangere X-games skate i Skur 13 

- 2 millioner til Nordre Åsen idrettspark 
- 2 millioner til prosjektering av flerbrukshall på Tøyen 
- 25 millioner til realisering av Åsland skytebane 
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- 100 millioner til realisering av Valle Hovin ishall 

- 12 millioner til nye kunstgress i indre by (øst og vest) 
- 6 millioner til videre arbeid med områdebad 
- 3 millioner til videre arbeid med Frogner flerbrukshall 

- 5 millioner til videre arbeid med nytt Tøyenbad 
 
 

Uten eiendomsskatt 
Venstre er imot innføringen av eiendomsskatt, og foreslår derfor å ikke innføre den 
planlagte økningen i eiendomsskatten i 2017. For å finansiere dette foreslår Venstre 

kutt i byråkratiet sentralt, effektivisering av kommunens tjenester og en stopp for 
byrådets politikk om at kommunen selv skal drive alle offentlige tjenester I tillegg 
foreslår Venstre og de andre borgerlige partiene en endring til innskuddsbasert 

pensjon for nye ansatte i kommunen, etter modell fra Sporveien.  
 

- For oss er det viktig å ta ansvar for kommunens økonomi og derfor foreslår vi 
en utfasing av eiendomsskatt samtidig med at vi reduserer byrådets 

byråkratisering og utgiftsvekst, sier Melby.  
 
Venstre foreslår flere omlegginger av byrådets satsninger, blant annet at 

Aktivitetsskolen omprioriteres til en byomfattende ordning for å bekjempe fattigdom, 
at bilfritt byliv-prosjektet omprioriteres til opprustning av gater, torg og møteplasser, 
at byrådets 100 ansatte i hjemmehjelpen omprioriteres til bydelenes rammer slik at 

bydelene selv kan avgjøre hvilket behov de har.  
 
Andre forslag fra Venstre: 

- Økt satsning på arbeid med rusmisbruk med 25 mill. 
- Styrket brannberedskap med 5,25 mill., blant annet til å brannsikre 1890-talls 

bygårder 

- Styrke helsestasjon- og skolehelsetjenesten med 5 mill.  
- Flere Oslovakter for en tryggere by til kr. 4 mill. 
- Forsterket oppfølging av belysningsplan sentrum med 3 mill. 
- Kunnskapsprosjektet i FRI, kunnskap om LHBT-spørsmål, styrkes til totalt 1,4 

mill. 
- Byantikvaren foreslås økt med 1 mill. 
- Styrket arbeid med folkehelse i bydelene 1 mill.  

- SALUTT (tryggere uteliv) styrkes med 500 000 kr 
- Sofienberg barnepark 500 000 kr 
- Sentrumsansvar barnevern mm. kr. 500 000 

- Kløverveien barnepark kr. 150 000 
 

  



6 
 

Venstres merknader til budsjettet 

 
Finanskomiteens område – Oslos økonomiske utfordringer 

Komiteens mindretall, medlemmet fra Venstre, viser til at den viktigste årsaken til at 
Oslos handlingsrom øker er innføringen av et nytt inntektssystem vedtatt av de 
borgerlige partiene på Stortinget i vår. Sammen med et rimeligere lønnsoppgjør enn 

forutsatt øker kommunens handlingsrom med 465 mill. kroner neste år.  
 
Samtidig øker pensjonsutgiftene i kommunen i et raskt tempo, og bare neste år 
budsjetterer kommunen med 367 mill. kroner mer i utgifter til å dekke 

pensjonsforpliktelsene. Årsakene til dette er endrede beregningsparametere fra 
staten, usikkerheten ved et lavt rentenivå og demografiske endringer i 
medlemsmassen i OPF. Pensjonsutgifter alene vil stå for over 10 % av de frie 

inntektene til kommunen i 2020. Sammen med økende finansutgifter budsjetterer 
byrådet med at dette vil ta opp nærmere 25 % av kommunens frie inntekter i 2020. 
Fortsetter utviklingen vil kommunens handlingsrom til å styrke tjenestetilbudet til 

kommunens innbyggere over tid svekkes. 
 
Dette medlem mener på denne bakgrunn at det er nødvendig å ta grep om de 

økende pensjonskostnadene i kommunen, og foreslår derfor at kommunen for nye 
ansatte etter 1.1.2017 går over til innskuddspensjonsordninger for sine ansatte, slik 
som det gjøres i blant annet Sporveien og mange andre enheter i offentlig og privat 

sektor. På bakgrunn av byrådets beregninger vil dette kunne medføre en årlig 
reduksjon i pensjonsutgiftene på 1100 millioner kroner de kommende 15 årene. Det 
foreslås ikke å røre opparbeidede rettigheter. 
 

Dette medlem viser videre til byrådets varslede forslag om endringer i 
medlemskapsvilkår for OPF, der byrådet foreslår en avsetning på 303 millioner 
kroner. Fordi pensjonsutgiftene er så viktig for kommunens økonomi i årene 

framover, må bystyret få tid til å behandle saken om endrede medlemsvilkår i lys av 
en større sak om framtidens pensjonsutfordringer. Dette medlem ber derfor byrådet 
komme tilbake til bystyret i 2017 med en større sak om pensjonsutgiftene som skal 

behandles før byrådet går i dialog med partene i arbeidslivet. Innføring av nye 
medlemskapsvilkår må nøye kostnadsberegnes, og det tas ikke sikte på innføring av 
de nye kriteriene før 1. juni 2017 og avsetningen reduseres tilsvarende.  

 
Komiteens mindretall, medlemmet fra Venstre, mener samtidig at det er viktig å 
satse videre på effektivisering, digitalisering og modernisering av kommunens 

virksomheter. Dette vil bidra til å gjøre kommunens tjenester tilgjengelig for flere 
gjennom nye brukerstyrte plattformer, samtidig som det muliggjør en effektivisering 
av tjenestene slik at kommunen får mer velferd og tjenestetilbud ut av hver krone vi 
bruker på disse tjenestene. En moderne kommune må ta i bruk ny teknologi for å 

løse framtidens oppgaver. 
 
Komiteens mindretall, medlemmet fra Venstre, viser til at byrådets forslag til budsjett 

øker gjeldsgraden raskere enn det som det forrige byrådet la opp til. Det er 
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bekymringsverdig at det rødgrønne byrådet ikke lykkes i å ta grep om den voksende 

gjelden.  
 
Eiendomsskatt 

Komiteens mindretall, medlemmet fra Venstre, viser til at inntektene fra 
eiendomsskatt på bolig og næring utgjør en mye større økning i kommunens 
inntekter enn det byrådspartiene fortalte velgerne ved valget i fjor. Om lag hver 

tredje bolig i Oslo vil måtte betale eiendomsskatt, og pengene bidrar til å øke 
driftsbudsjettet og investeringsbudsjettet i en tid med voksende pensjons- og 
finanskostnader. Samtidig medfører skatten at det blir dyrene å bo i Oslo, og fra 

2018 vil eiendomsskatt på næring gjøre det vanskeligere å drive næringsliv i byen. 
Særlig vil dette ramme lokale små- og mellomstore bedrifter i byen, som risikerer økt 
leie eller økte utgifter knyttet til sin næringseiendom. Forholdet mellom 

eiendommens verdi og den verdiproduksjonen som foregår på eiendommen kan i 
mange tilfeller være uforholdsmessig og slik skade lønnsomheten i arbeidsplassene i 
byen.  
 

Komiteens mindretall, medlemmet fra Venstre, er imot innføringen av 
eiendomsskatten og foreslår derfor at denne ikke økes som byrådet forutsetter i 
2017. Sett i sammenheng med de grepene Venstre foreslår både innenfor 

pensjonsutgifter og med andre salderinger, er det realistisk å fase ut 
eiendomsskatten uten å redusere tjenestetilbudet.  
 

Oppfølgingen av Stolte Oslo - handlingsplan for likeverd og kjønnsmangfold 
Komiteens mindretall, medlemmet fra Venstre, er glad for at byrådet følger opp det 
forrige byrådets arbeid med Stolte Oslo - Handlingsplanen for likevern og 

kjønnsmangfold, men er kritisk til at det ikke er bevilget støtte til å opprettholde to 
ansatte i Kunnskapsprosjektet for å øke forståelsen om dette blant ansatte i Oslo 
kommune. FRI Oslo og Akershus gjør et viktig arbeid med likestilling og 

kunnskapsspredning om temaer knyttet til seksuell orienter og kjønnsmangfold, og 
Oslo Pride er en viktig arena for å feire det mangfoldet Oslo har som by. På den 
bakgrunn foreslår dette medlem at det settes av midler til en ny stilling i 
Kunnskapsprosjektet i FRI og at kommunen bevilger hele søknadssummen til Oslo 

Pride. 
 
Komiteens mindretall, medlemmet fra Venstre, viser til at FRI OA i motsetning til 

Oslo Pride har en større usikkerhet knyttet til sine midler, da midlene går gjennom 
EMI. Dette medlem ber derfor byrådet om å gjennomgå måten tilskuddsmidlene til 
denne og liknende organisasjoner foregår på, og i det minste at søknadsfristen for 

tilskudd framskyndes i neste budsjettprosess. Dette medlem ber også byrådet gå i 
dialog med Visit Oslo om samarbeid knyttet til Oslo Pride. 
 

Veksten i offentlig sektor 
Komiteens mindretall, medlemmet fra Venstre, er kritisk til den økende 
byråkratiseringen i kommunen som følge av byrådets budsjettforslag. Byrådet 

foreslår å ansette svært mange nye i administrative stillinger både i 
byrådsavdelingene og i virksomhetene. Dette medlem mener det er viktigere å jobbe 
med effektivisering av byråkratiet og styrke førstelinjetjenestene.  
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Komiteens mindretall, medlemmet fra Venstre, er kritisk til Oslo kommunes 
deltakelse i organisasjonen European Cities Against Drugs (ECAD). Denne 
organisasjonen mener at rus «constitute a threat to democracy», og har en holdning 

til rus som står i strid med bystyreflertallets holdning til f. eks. Heroinassistert 
behandling. Narkotikaproblematikk er mer komplekst enn at man kan være 
ideologisk imot og man bør iverksette tiltak som man tror kan minske de problem 

som narkotika kan medføre. 
 
Komiteens mindretall, medlemmet fra Venstre, har merket seg gjennom valgstyret at 

flere av de tiltakene som gjennomføres i forbindelse med valgene i Oslo ikke har vist 
seg å ha den effekten på valgdeltakelsen som man har ønsket seg. Dette medlem 
mener man da bør redusere noen av disse tiltakene og jobbe med å komme fram til 

nye tiltak som kan bidra til faktisk å øke valgdeltakelsen. 
 
Komiteens mindretall, medlemmet fra Venstre, viser til byrådets forslag om å 
redusere kostnader til konsulentbruk med 12,5 mill. kroner årlig. Dette forslaget har 

høyst usikre forventninger knyttet til seg, og innebærer i realiteten et rammekutt for 
alle sektorer som omfattes.  
 

 
Helse- og sosialkomiteen 
Komiteens mindretall, medlemmet fra Venstre, er kritisk til at byrådet foreslår å 

overføre mindre penger til bydelene for å gjennomføre tiltak i statsbudsjettet enn det 
som er foreslått fra statlige myndigheter. Dette gjelder blant annet innenfor rusfeltet 
og helsestasjoner og skolehelsetjenesten. Alle disse feltene er viktige for de i byen 

som trenger det mest og for å forebygge for fremtidige helseutfordringer. Venstre 
foreslår derfor å øke disse postene.  
 

Komiteens mindretall, medlemmet fra Venstre, ønsker dessuten å støtte opp om 
viktig arbeid i bydelene som blant annet folkehelsearbeid, byens gjenværende 
barneparker og det særlige viktige sentrumsarbeidet som gjennomføres av bydel 
St.Hanshaugen. De siste utgiftene gjelder blant annet utgifter til barneverntiltak for 

bostedsløse som oppholder seg i sentrum. Det er også utgifter knyttet til 
skolehelsetjenesten fordi bydelen har mange videregående skoler med elever fra hele 
Oslo. 

 
Komiteens mindretall, medlemmet fra Venstre, viser til at byrådet foreslår økt 
bemanning i hjemmetjenesten som en særskilt tildeling. Dette medlem mener det er 

riktigere å styrke bydelsrammen generelt over ramma, ettersom det er den enkelte 
bydel som best kjenner forholdene i sin egen bydel. Dette medlem mener også at det 
er bydelsutvalgene som bør forvalte disse midlene i tråd med prinsippet om 

lokaldemokrati. Sammen med Venstres andre forslag til styrkinger av bydelene bidrar 
dette til å gjøre bydelene godt i stand til å gjennomføre sine oppgaver neste år.  
 

Komiteens mindretall, medlemmet fra Venstre, støtter ikke byrådets politikk om at 
bare kommunale og ideelle aktører skal bygge og drive barnehager i Oslo. Dette 
medlem ønsker en blanding mellom kommunale, private og ideelle barnehager, og 
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tror disse kan lære av hverandre og at alle disse aktørene bidrar til å sikre nok 

barnehageplasser i Oslo i årene framover. Ved å endre byrådets politikk kan man nå 
målene om flere barnehageplasser på en rimeligere måte for bykassen. Dette 
medlem ønsker heller å prioritere mer penger til styrket kvalitet og kompetanse i 

barnehage.  
 
Komiteens mindretall, medlemmet fra Venstre, viser til at byrådet også har en 

ideologisk motivert politikk om å rekommunalisere byens sykehjem. Denne politikken 
påfører kommunen store utgifter uten at kvaliteten til de eldre og syke blir bedre. 
Som i barnehagepolitikken ønsker dette medlem en blanding mellom private, ideelle 

og private driftere, og foreslår på denne bakgrunn at Madserud sykehjem ikke 
rekommunaliseres, og at Oslo heller setter i gang med å privatisere et kommunalt 
sykehjem fortrinnsvis til en ideell aktør for å få bedre balanse. 

 
 
Byutviklingskomiteen 
Komiteens mindretall, medlemmet fra Venstre, ser det viktige arbeidet byantikvaren 

gjør for å sikre byens kulturminner og historiske kvaliteter. Derfor ønsker Venstre å 
styrke byantikvaren neste år. Dette medlem viser dessuten til sitt forslag om å styrke 
Brann- og redningsetatens arbeid med oppfølging av 1890-talls bygårder som preger 

bybildet i Oslo og er viktige å ivareta.  
 
Komiteens mindretall, medlemmet fra Venstre, er også glad for at byrådspartiene i 

tilleggsinnstillingen har funnet rom til å støtte Oslo Arkitektur Triennale også neste 
år. 
 

Komiteens mindretall, medlemmet fra Venstre, mener at et byøkologiske 
innovasjonssenter ikke er det Oslo trenger for å bli en bedre by etter økologiske 
prinsipper. Dette medlem viser til kommunens plan for byøkologi, og mener det er 

viktigere å følge opp tiltakene og prinsippene i denne saken. Dette medlem foreslår 
derfor heller å bruke disse pengene på å styrke arbeidet med urbant landbruk og 
særlig skolehagene i byen.   
 

Komiteens mindretall, medlemmet fra Venstre, viser til at Plan- og bygningsetaten 
har gjort en stor jobb med å effektivisere saksbehandlingen over mange år slik at 
etaten i dag er svært gode til å nå de lovpålagte målene og de andre målene sine. 

Dette medlem mener derfor at det ikke er Plan- og bygningsetatens arbeid som er 
problemet i byens boligbygging. 
 

 
Samferdsels- og miljøkomiteen 
 

Kollektivtrafikk 
Komiteens mindretall, medlemmet fra Venstre, mener at både pris og tilbud er 
viktige faktorer for å få flere til å velge kollektivt. Derfor satte dette medlems parti 

ned prisen på kollektivtrafikken med 20 % i 2008, noe som medførte en sterk vekst i 
antall kollektivreisende og et fall i bilandelen i Oslos trafikkbilde. Neste år er det 
ventet at kollektivreisende må betale mer for å reise kollektivt som en følge av 
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Oslopakke 3-enigheten. Derfor foreslår dette medlem et spleiselag sammen med 

Akershus for å holde prisene på dagens nivå, og dermed kun inflasjonsjustere 
kollektivprisene neste år. I tillegg foreslår dette medlem å styrke tilbudet gjennom en 
styrking av nattbusstilbudet, f. eks. ved å gjøre 21-bussen fra Helsfyr til Aker Brygge 

til nattkontinuerlig bussrute. Videre foreslår dette medlem å forsere arbeidet med å 
gjøre buss og fergedriften i Oslo fornybar og utslippsfri, samt å gjøre det gratis å ta 
med seksåringer på kollektivtrafikken. 

 
Komiteens mindretall, medlemmet fra Venstre mener de tyngste busslinjene langs 
Ring 2 og mellom sentrum og Tonsenhagen bør erstattes med trikk. Trikken er et 

mer populært transportmiddel enn buss, og den har kapasitet til å frakte flere 
reisende.  
 

Klima og miljøsatsing 
Komiteens mindretall, medlemmet fra Venstre, mener byrådet ikke tar i bruk de 
virkemidlene som er nødvendige for å nå byens ambisiøse virkemidler, og foreslår 
derfor en forsterket satsning på miljø- og klimaarbeid i budsjettet.  

 
Komiteens mindretall, medlemmet fra Venstre, vil ha en miljøpolitikk som gir 
resultater i form av reduserte utslipp og renere luft. Dette medlem ønsker å gjøre det 

lett for Oslos innbyggerne å velge miljøvennlige løsninger i hverdagen. For å nå 
miljømålene ønsker disse medlemmer å fortsette satsningen på ladestasjoner, både i 
gateparkeringen, men også i sameier og borettslag og setter av midler til dette og til 

en videre styrking av klima- og energifondet. For å flere til å parkere bilen må 
kollektivtransporten ha høy frekvens og høy pålitelighet. Derfor ønsker disse 
medlemmer å øke kjøp av kollektivtjenester.  Nye boliger må å bygges mer urbant 

der infrastrukturen tåler det og kollektivtilbudet er best. Utbyggere som ønsker å 
realisere klima- og miljøvennlige prosjekter skal få raskere planbehandling. Videre vil 
disse medlemmer at kildesortering gjøres obligatorisk i offentlig virksomhet og 

næringsvirksomhet. 
 
Komiteens mindretall, medlemmet fra Venstre, foreslår å styrke klima- og 
energifondet ytterligere og mener at disse pengene kan bidra til en forsterket 

satsning på solcelleanlegg, ENØK-tiltak, hurtigladere og ladestasjoner i borettslag og 
sameier mm. Det foreslås at det trappes opp arbeidet med innstallering av 
solcelleanlegg på kommunale bygg, og at det utlyses et anbud for å drive med 

oppfølging og bistand til borettslag og sameier som ønsker å tilrettelegge for økt 
bruk av elbil. I tillegg foreslås at det settes av midler til å anlegge 100 nye 
ladestasjoner samt å skifte ut og oppgradere gamle ladestasjoner ved behov. Dette 

medlem foreslår at det gjennomføres et prosjekt med nullutslipps varetransport som 
kan bidra til å få ned klimagassutslippene i varetransporten.  
 

Trygghet 
Komiteens mindretall, medlemmet fra Venstre, ønsker å bidra til økt trygghet i byen 
gjennom å styrke Oslovaktene og deres arbeid. Oslovaktene ble innført av det forrige 

byrådet og bidrar til å forhindre uønskede hendelser i byen. Innsatsen bidrar til å 
skape trygghet i byen ved tilstedeværelse og vakthold, overblikk og myndighet. 
Dette er særlig viktig i lys av situasjonen ved Lakkegata skole. 
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Bilfritt byliv – omprioriteres til gateopprustning, torg og møteplasser 
Komiteens mindretall, medlemmet fra Venstre, viser til at byrådet foreslår å bruke 
svært mye penger på prosjektet bilfritt byliv i 2017, til sammen 65 millioner kroner, 

uten at byrådspartiene har fremmet en sak om dette for bystyret. Dette medlem 
støtter intensjonen om å gjøre Oslo sentrum mindre bilpreget og gjøre byen mer 
tilgjengelig for folkeliv gjennom tiltak i bybildet, men er usikre på om byrådets 

prosjekt er riktig virkemiddel. Dessuten er summen som foreslås høyere enn 
nødvendig for å gjennomføre tiltakene. Dette medlem foreslår heller å bruke midlene 
på gateopprustning, f. eks. Olav Vs gate, Kirkegata og Markveien, samt opprustning 

av torg og møteplasser og tilrettelegging for et mer barnevennlig sentrum. 
 
Brann- og redningsetaten 

Komiteens mindretall, medlemmet fra Venstre, ønsker å styrke Brann- og 
redningsetatens sikkerhet og evne til å gjennomføre sine oppdrag på vegne av byen, 
og foreslår derfor å styrke etaten gjennom HMS-tiltak som fallsikringsutstyr og 
digitalisering av tjenestene deres. Arbeidet med å brannsikre byens 1890-talls 

bygårder bør forsterkes.  
 
 

Kultur- og utdanningskomiteen 
Komiteens mindretall, medlemmet fra Venstre, viser til at byrådet setter av 41,15 
millioner til gratis kjernetid i aktivitetsskolen til elever på 1.- og 2. trinn i Groruddalen 

og Søndre Nordstrand. Dette medlem mener byrådets modell der kjernetid i AKS 
baserer seg på geografi fremfor behov er usosial og lite treffsikker. For seks millioner 
kroner mer kunne alle fattige barn i byen på 1.-4. trinn fått gratis kjernetid i AKS. 

Venstre foreslår derfor å sette av 47,15 millioner til en slik modell for gratis 
aktivitetsskole. 
 

Komiteens mindretall, medlemmet fra Venstre, viser til suksessen med prosjektet 
Lesefrø, et samarbeid mellom bibliotek og barnehager i Oslo. Ordningen er svært 
vellykket, og dette medlem er overrasket over at en utvidelse ikke er prioritert i 
byrådets budsjettforslag. Dette medlem viser til at Venstre i sitt alternative budsjett 

legger inn midler til en betydelig satsing på tiltaket. 
 
Komiteens mindretall, medlemmet fra Venstre, merker seg at ordningen med 

meråpent bibliotek har blitt svært populært på de filialene som har startet med det. 
Det forrige byrådet satset stort på bibliotek og igangsatte prosjektet for å gjøre 
biblioteket enda mer tilgjengelig for byens befolkning. Dette medlem har registrert at 

det meldes om enkelte utfordringer knyttet til sikkerhet og vedlikehold i forbindelse 
med meråpne bibliotek, og mener bibliotekene må kompenseres for merkostnader 
slik at slike utgifter ikke går på bekostning av bibliotekenes kjernevirksomhet. 

Venstre setter i sitt alternative budsjett derfor av midler til dette, samt en utvidelse 
av ordningen til flere filialer. 
 

Komiteens mindretall, medlemmet fra Venstre viser til at byrådet gjennom forrige 
budsjettbehandling fikk fullmakt til å disponere inntil 7500 kvm BTA av det nye 
hovedbiblioteksbygget, Diagonale, til andre formål enn bibliotek, med mål om å 
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spare penger. Dette medlem er fortsatt sterk motstander av at en slik fullmakt ble 

gitt. Bystyret fikk i 2016 forelagt en rapport som viser at inntektspotensialet for utleie 
er svært lite. Komiteens medlem fra Venstre mener det er absurd å leie ut arealer 
som vil gå på bekostning av bibliotekets kjernefunksjoner for å tjene 12-13 millioner 

kroner i året i et bygg i milliardklassen.  
 
Komiteens mindretall, medlemmet fra Venstre viser til at det ett år etter at byrådet 

bestemte seg for å leie ut arealer i Diagonale, fortsatt ikke er avklart hvem som skal 
stå for utleien eller hvem som er potensielle leietakere. Så lenge byrådet står fast på 
at arealene skal leies ut vil dette medlem understreke viktigheten av at Kulturetaten 

er ansvarlig for utleie. 
 
Komiteens mindretall, medlemmet fra Venstre, viser til Venstres tallbudsjett der skole 

er høyt prioritert, blant annet gjennom styrking av lærerløftet, økt satsing på 
grunnskolen, styrket svømmeundervisning, økte midler til rådgivningstjenesten og en 
utbedring av utstyrsparken i yrkesfagene. 
 

Komiteens mindretall, medlemmet fra Venstre, viser til at Sex og samfunn gjør en 
betydelig innsats for å skolere Oslos elever i seksuell og reproduktiv helse. Venstre 
setter av midler til et eget prosjekt i Sex og samfunn som innebærer skolering av 

lærere i Osloskolen med sikte på at de kan gi sine elever god seksualundervisning. 
 
Komiteens mindretall, medlemmet fra Venstre, er opptatt av at lærerne skal ha tid til 

å være lærere. Venstres alternative budsjett styrker derfor støttefunksjonene i 
skolen, blant annet gjennom en større satsing på rådgivningstjenesten. I tillegg viser 
dette medlemmet til Venstres forslag om et prosjekt som skal gjennomgå 

rapporteringsrutinene i Osloskolen med sikte på å redusere unøvendig byråkrati. 
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Tallforslagene fra Venstre 

Driftsbudsjettet: 

   2017  

  

Overført fra drift til inv ihht Sak 1 + 

tilleggsinnstillingen                177 741   

Foreslåtte endringer:    

KAP Etatsnavn Tiltak (beskrivelse)    

         
102 BYS Tilfeldige avsetninger -1 951 1 

112 BYS 
Redusere i tiltak som ikke bidrar til økt 
valgdeltagelse, herunder valgdag søndag -20 000 2 

120 BLK Effektivisering byrådsavdelingene -5 000 3 

120 BLK Nye stillinger i byrådsavdelingene -10 200 4 

120 BLK 
Ledelses- og kompetanseutvikling tas 
innenfor rammen -4 000 5 

120 BLK Bilfritt byliv i byrådsavdelingene -4 000 6 

122 FIN Medlemskap i Initiativ for etisk handel 70 7 

122 FIN Medlemskap i Tax Justice Norway 50 8 

122 FIN Organisering av "en ny digital organisasjon" -40 000 9 

125 UKE 
Utviklings- og kompetanseetaten 
(effektivisering) -3 000 10 

126 BLK 

Utviklings- og utredningstiltak, ulike 

evalueringer osv. tas innenfor rammen -4 300 11 

127 BLK Medlemskap i ECAD -100 12 

130 KEM Eiendomsskattekontoret -12 000 13 

140 BLK Kommuneadvokaten -6 000 14 

191 BLK Tilfeldige utgifter -1 500 15 

192 FIN 
Usikkerhetsavsetning pensjon (utsettes 2 
mnd.) -75 750 16 

192 FIN Ekstrautgifter ved innføring av eiendomsskatt -10 000 17 

192 FIN Øvrige avsetninger -4 400 18 

192 FIN Overgang til innskuddspensjon fra 1.1.2017 -73 300 19 

193 FIN Avsetning diverse pensjon -5 000 20 

200 UE Prosjekt, redusere byråkrati i skolen 2 000 21 

200 UE Styrket svømmeundervisning 5 000 22 

200 UDE Sommerskole for flyktninger 2 000 23 

200 UDE Styrket rådgivningstjeneste 6 000 24 

200 UDE Utbedring av utstyrspark yrkesfag 5 000 25 

200 UDE Sommerkurs yrkesfag 5 000 26 

200 UE 
Effektivisering i Utdanningsetaten sentralt, 
0,5% -1 654 27 

210 UE Styrke grunnskolen (Lærerløftet) 5 000 28 
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211 AKS 

Ny AKS-modell 1.-4.trinn alle fattige barn i 

byen 47 150 29 

211 UE Kutte byråds AKS-modell, innfører en annen -41 100 30 

305 EHS 
Åpne for både kommunale og private 
barnehager -20 000 31 

306 BYD Kvalitet og kompetanse i barnehagene 2 000 32 

306 BYD Usikkerhetsavsetning private tilbydere -10 000 33 

306 EHS 

Åpne for både kommunale og private 

barnehager -2 700 34 

308 BYD Folkehelse  1 000 35 

313 SYE 
Effektivisering SYE i tråd med gammel 
øk.plan -10 000 36 

313 SYE Fortsette Madserud Sykehjem i privat drift -8 400 37 

313 SYE Privatisere ett nytt sykehjem -8 400 38 

315 VEL Økt satsning på arbeid med rusmisbruk  25 000 39 

356 NOE 

Kunnskapsprosjektet LLH OA, styrking til 

totalt 1,4 mill. 500 40 

356 NOE Jobb X, styrke til 1,7 mill. 950 41 

372 EHS 
Utviklingstiltak aldring og helse tas innenfor 
rammen -6 300 42 

373 EHS 
Utviklingstiltak EHS sektor tas innenfor 
rammen -959 43 

427 EHS 

Tap utlån nedjusteres i tråd med 

regnskapstallene -1 500 44 

455 NOE Skating: X-games i Skur 13  8 000 45 

459 NOE SALUTT 500 46 

500 VEL Bilfritt byliv i Velferdsetaten -2 500 47 

502 KULTUR Lesefrø i alle bydeler og meråpent bibliotek 10 000 48 

502 KIF Bilfritt byliv i Kulturetaten -2 500 49 

520 BYA Byantikvaren 1 000 50 

542 BYM 

Bistand og hjelp til etablering av flere 
ladepunkter i borettslag, hurtigladepunkter 

m.m. – anbud 1 500 51 

542 BYM Solcelleanlegg på kommunale bygg 10 000 52 

542 BYM 

Nullutslipps varetransport, 

prosjektsgjennomføring 5 000 53 

542 BYM Oslovaktene 4 000 54 

542 BYM Idrettens hus Stovner 5 000 55 

542 BYM Urbant landbruk, herunder skolehager 2 000 56 

542 BYM Cafe Utsikten  5 000 57 

542 BYM 
Forsterket oppfølging av belysningsplan 
sentrum 3 000 58 

542 MOS Nordre Åsen idrettspark, prosjektering 2 000 59 

542 BYM Redusert asfaltering -19 300 60 

542 BYM 

Bilfritt byliv omprioriteres til gateopprustning 

mm.  -11 500 61 
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542 BYM Reduserte p-avgifter utenfor sentrum -30 000 62 

542 BYM Bilfritt byliv i Bymiljøetaten -5 000 63 

545 MOS Aktiv på dagtid 800 64 

545 MOS Særskilte tiltak i storby 1 400 65 

545 MOS Flerbrukshall Tøyen, prosjektering 2 000 66 

545 BYM Bilfritt byliv, tilskudd BYM -1 500 67 

609 PBE Byøkologisk innovasjonssenter -4 000 68 

609 PBE Effektivisering PBE -6 000 69 

609 PBE Bilfritt byliv i Plan- og bygningsetaten -3 500 70 

650 BRE HMS-tiltak, fallsikringsutstyr  1 100 71 

650 BRE Oppfølging 1890-tallsgårdene 2 550 72 

650 BRE Digitalisering av kommunens tjenester 1 600 73 

711 MOS Ikke øke kollektivprisene 45 000 74 

711 

Kjøp av 

kollektivtjeneste
r Flere nattbussavganger 10 000 75 

711 

Kjøp av 
kollektivtjeneste

r 

Innovasjonstiltak, forsert arbeid med fornybar 

og utslippsfri buss og fergedrift 5 000 76 

711 MOS 
Øke aldersgrensen på gratis barnebillett til 
seks år 5 000 77 

810 FIN Eiendomsskatt - fjerner økningen 225 000 78 

950 Fond 

Styrke klima- og energifondet, herunder 

satsning på solceller, hurtigladere mm. 17 000 79 

950 Fond 
Tilskudd til borettslag og sameier for etabl av 
elbil ladepunkter 10 000 80 

002 EHS Sofienberg barnepark 500 81 

004 BYD Bydel St.Hanshaugen -sentrumsansvar 500 82 

008 BYD Bydel Nordre Aker - Kløverveien  150 83 

FO1-

3 BYD Styrking av bydelenes ramme 26 000 84 

FO2B EHS Helsestasjon- og skolehelsetjenesten 5 000 85 

FO3 EHS 100 nye hjemmehjelpere -37 500 86 

FO3

A EHS Økte inntekter fysioterapitjenesten -5 000 87 

         
    Kulturtilskudd og tilskudd på EHS-sektor    

500 KIF Fellesverkstedet 700  
501 KIF Kunstnernes hus, kinodrift 350  
500 KIF BOA -50  
500 KIF VEGA Scene 1600  
500 KIF Det andre teatret 200  
500 KIF Hovedøya dukke- og fortellerteater -25  
500 KIF Barratt Due musikkskolen 150  
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500 KIF Nydans Oslo 100  
500 KIF Maridalsspillet 100  
500 KIF Skoleskipet Radich 661  
500 KIF MODUS 50  
500 KIF Det norske solistkor 250  
500 KIF Oslo domkor 75  
500 KIF Kirkemusikkfestivalen 200  
500 KIF Oslo Pride 50  
315 VEL Alna Ridesenter 1 000  
315 VEL Norges handicapforbund, oslo 40  
315 VEL Oslo Røde Kors, ressurssenter 500  
315 VEL Flyktningguiden 150  
315 VEL Lions Grünerløkka 25  
315 VEL Sex og samfunn - tilbud til hørselshemmede 390  
315 VEL JURK 200  
315 VEL Fontenehuset Øst 500  
315 VEL Klagesaksbehandling -73  
315 VEL Blindeforbundet 60  
315 VEL Røde kors - ressurssenter 500  
315 VEL Caritas - frivilligkoordinator 250  
315 VEL Malmøgaten senter for funksjonshemmede 400  
315 VEL Frelsesarmeen  - Jobben 1545  
315 VEL Lønn som fortjent 350  
315 VEL Robust 370  
315 VEL Sex og samfunn 700  

         
         
      13 824  

  Renteeffekt pga driftsmessige endringer    

  Avdragseffekt pga driftsmessige endringer    

  

Endrede renter pga foreslåtte 

investeringer 0  

  

Endrede avdrag pga foreslåtte 

investeringer 0  

  SUM Endringer 13 824  

   163 917   

     

900   Samlet endret rente (drift) 0  

910   Samlet endret avdrag (drift) 0  

         

    Endret låneopptak (kapital) 105 824  
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Investeringsbudsjettet: 

 

Foreslåtte endringer:  

KAP Etatsnavn Tiltak (beskrivelse) 2017 

        

761 BYM Rette opp budsjettkutt sykkelveier 69 000 

542 BYM Oppgradering av torg og møteplasser 5 000 

200 UDE Økt satsning på digitalisering i skolen 10 000 

542 BYM Gateopprustning (inkl. prosjekt barnevennlig by) 25 000 

    Universell utforming av alle skoler 50 000 

545 MOS Åsland skytebane 25 000 

545 MOS Valle Hovin 100 000 

545 MOS Ferdigstille idrettshall på Ekeberg 4 000 

545 MOS Kunstgressbane i Oslo Indre Øst 6 000 

545 MOS Kunstgressbane i Oslo Indre Vest 6 000 

545 MOS Øke potten til private idrettslag anlegg 10 000 

545 MOS Tøyenbadet, midler til videre prosjektering av vedtatt anlegg 5 000 

545 MOS 
Frogner idrettshall, midler til videre prosjektering av vedtatt 
anlegg 3 000 

545 MOS Områdebad sør, midler til videre prosjektering av vedtatt anlegg 3 000 

545 MOS Områdebad vest, midler til videre prosjektering av vedtatt anlegg 3 000 

542 BYM Nye ladestasjoner for elbil 6 000 

542 BYM Skifte ut og oppgradere gamle ladestasjoner for elbiler 6 000 

711 MOS Planleggingsmidler tverrforbindelse Groruddalen/Romeriksbane 5 000 

427 EHS Tap utlån -1 000 

425 BYU Eiendomskjøp -200 000 

452 BYM Bilfritt byliv -15 000 

400 EBY Økt eiendomssalg i EBY -10 000 

        

        

    SUM bruttoendring 115 000 

    Herav mva.* 23 000 

    Sum nettoendring** 92 000 
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Verbalforslag fra Venstre – budsjett 2017 

 
Samferdsel og miljø 

1. Bystyret ber byrådet gå i dialog med staten om innføring av en lokal 

strømavgift i Oslo. 

2. Bystyret ber byrådet gå i dialog med staten om innføring av en lokal avgift på 

fyringsolje som øremerkes Klima- og energifondet for tilskudd til private 

husholdninger slik at disse kan fase ut oljekjeler. 

3. Bystyret ber byrådet etablere et eget fond for plusshus underlagt 

eiendomsforetakene øremerket til bygningsmessige tiltak som reduserer 

varmetapet sammenliknet med dagens passivhuskrav og lokal produksjon av 

fornybar energi. 

4. Bystyret ber byrådet endre graveinstruksen slik at det blir mulig å anlegge 

fibernett gjennom graving i grøften og ikke nødvendigvis midt i veibanen. 

5. Byrådet bes gjennomgå vedlikeholdsbehov og behov for bygningsmessig 

oppgradering ved byens brannstasjoner, og komme tilbake til bystyre med en 

plan for oppgradering av disse.  

6. Bystyret forutsetter at den nye Ekeberghallen skal kunne brukes på en slik 

måte at foreldrene kan følge sine barns aktiviteter, og at den kan bli en 

møteplass i nærmiljøet.  

7. Bystyret ber byrådet legge fram en handlingsplan for oppfølging av klima- og 

energistrategien, der det blant annet framgår konkrete beregninger for CO2-

reduksjon per tiltak. 

8. Bystyret ber byrådet legge til rette for nullutslippshavn ved å bygge ut anlegg 

for landstrøm ved oppgradering og utbygging av kaianlegg. Byrådet bes endre 

Oslo Havns mål 2 og 3 til å gjenspeile dette.  

9. Bystyret ber byrådet differensiere havneavgiftene i Oslo for å stimulere til 

utslippsfrie løsninger. 

10. Bystyret ber byrådet øke tempo på utskifting til nullutslippsløsninger for alle 

kommunens kjøretøy, og fornybar drivstoff der nullutslipp ikke er mulig, slik at 

dette kan være fullført ila. 2017.  

11. Bystyret ber byrådet innføre 30 % miljøvekting i alle kommunens anbud, i 

tillegg til konkrete klimakrav i alle anskaffelser til bla.utslippsfrie/ fornybare 

transporttjenester, anleggsplasser, fossilfri plast i alle innkjøp m.m. Med 

investeringsbudsjett på 13,4 mrd og totalbudsjett på 67 mrd. vil 

gjennomføring av gode klimakrav og 30% miljøvekting i alle anskaffelsene i 

hele kommunens virksomhet være et viktig virkemiddel for å nå klimamålene. 

12. Bystyret ber byrådet etablere null- og lavutslippssoner for all transport med 

gebyr for kjøring med alle kjøretøy som ikke er nullutslipp ila 2017 (og ikke 

fritak for Euro 6 på fossilt). 

13. Støttesatsen for ordinær utskifting av vedovn settes til 8000 kroner. 
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14. Bystyret går i dialog med X-games med sikte på å arrangere X-games i Oslo i 

2018.  

15. Bystyret ber byrådet igangsette arbeidet med områdebad vest og områdebad 

sør. 

 

Finans 
16. Oslo kommune skal ikke inngå avtaler med selskaper som har registrert 

virksomhet i skatteparadiser for å unngå beskatning 

17. Bystyret ber byrådet gå i dialog med OPF om muligheter for å utvide 

eksisterende utlånsordning med førsteprioritets lån for private bygninger i 

Oslo som oppfyller minst to av følgende tre kriterier:  

a. Minimum rehabiliterer til TEK-15 standard 

b. Etablerer plusshuselementer som solceller, urbane vindmøller, 

varmepumper o.l.  

c. Fjerner eventuelle oljekjeler 

18. Bystyret ber byrådet komme tilbake til bystyret i 2017 med en sak om hvordan 

Oslo skal ta grep om den raske økningen i pensjonsutgiftene med forslag til 

hvordan kommunen kan sikres handlingsrom i de frie inntektene i et 

langtidsperspektiv. 

19. Bystyret ber byrådet legge fram en sak om modernisering og effektivisering av 

Oslo kommunes virksomheter i løpet av våren 2017, og ber om at denne 

saken følges opp av en handlingsplan som prioriterer digitalisering og bruk av 

ny teknologi som gir et bedre tilbud til byens borgere og samtidig øker 

mulighetene for reduserte utgifter i kommunen.  

20. Oslo melder seg ut av European Cities Against Drugs. 

21. Byrådet bes legge fram en sak med tiltak som man vet kan øke 

valgdeltakelsen, og gjennomføre en evaluering av de tiltakene som ikke øker 

valgdeltakelsen.  

 
Byutvikling 

22. Byrådet bes legge fram sak om framtidig bruk av Skar Leir innen sommeren 

2017. 

23. Bystyret ber byrådet gå i dialog med Justisdepartementet for å få flyttet Oslo 

fengsel ut av sentrum. Byrådet bes gjennomføre en mulighetsstudie som 

skisserer hvilke muligheter for byutvikling og bevaring som finnes på området.  

24. Midlene til områdeløft Tøyen skal fortsatt forvaltes av bydelen. 

 

Kultur og utdanning 
25. Bystyret trekker tilbake byrådets fullmakt til å leie ut deler av nye 

Deichmanske hovedbibliotek til kommersielle.  

26. Bystyret ber byrådet sikre at Kulturetaten får ansvaret for gjennomføringen av 

en eventuell utleie av deler av Deichmanske hovedbibliotek. 
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27. Bystyret ber byrådet sikre at grøntområdet ved Akerselva nedenfor Vega 

Scene blir opparbeidet samtidig med byggingen av den nye scenen. 

28. Bystyret ber byrådet legge fram en sak om etablering av flere atelier i Oslo 

29. Oslo kommune åpner for at også private aktører kan etablere og drive 

barnehager i Oslo. 

30. Bystyret ber byrådet sette i gang en kartlegging av situasjonen rundt antall 

styrere i barnehagen per elev i bydelene, og komme tilbake til bystyret med 

en sak der det vurderes ulike tiltak som kan settes i verk for å sikre at 

styrerne i barnehagene har tilstrekkelig kapasitet til å løse sine oppgaver. 

Herunder bør det vurderes standard for barnehagens størrelse og mengden 

arbeidsoppgaver.  

31. Bystyret ber om at det innføres kontaktlærere i voksenopplæringen på linje 

med grunnskole og videregående opplæring i forbindelse med revidert 

budsjett.  

32. Bystyret ber om at det utarbeides varslingsruteringer som styrere, 

barnehageansatte og foresatte kan bruke for å gi beskjed om når barn og 

elever ikke får ivaretatt de lovbestemte rettighetene de har til 

spesialundervisning etter hhv. barnehageloven og opplæringsloven.  

33. Bystyret ber om at det i forbindelse med revidert budsjett settes av en sentral 

pott som bydelene kan søke på til å styrke fagsentrene som gir barnehagene 

hjelp til observasjon, utredning og veiledning når det gjelder barn med ekstra 

behov.  

34. Stillingene knyttet til spesialpedagogisk hjelp til førskolebarn, 

tegnspråkopplæring til førskolebarn og synspedagogene i PPT beholdes i 

Utdanningsetaten. 

35. Bystyret ber byrådet legge frem en sak som vurderer en inntektsbasert 

innretning på ordningen med gratis kjernetid i Aktivitetsskolen. 

36. Bystyret ber byrådet legge frem en plan for hvordan alle skoler skal bli 

universelt utformet innen 2025. 

37. Bystyret ber byrådet prioritere 2 millioner kroner til oppgradering av Norsk 

billedhoggerforenings lokaler i Hekkveien innenfor tilskuddsposten til 

kulturhus. 

 
Helse og sosial 

38. Bystyret ber byrådet iverksette en bydelsreform med sikte på å overføre flere 

oppgaver til bydelene. 

39. Sprøyterommet gjøres døgnåpent. 

40. Bystyret ber byrådet opprettholde en blanding av offentlig, privat og ideelt 

drevne sykehjem. 

41. Bystyret ber byrådet sørge for at det ikke er ventetid i behandlingskjeden for 

rusavhengige. 



21 
 

42. Bystyret ber byrådet legge frem en tiltakspakke som bidrar til økt rekruttering 

av fosterfamilier. 
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Noter til driftsbudsjettet 
 
1 Dette er en pott med penger som bystyret kan bruke av i løpet av året. Vi foreslår å disponere dem nå.  
2 Valgstyret har blitt forelagt en presentasjon som viser at flere av tiltakene Oslo gjør for å øke valgdeltakelsen ikke har 

effekt, deriblant valgdag søndag. Venstre foreslår at dette kuttes. 
3 Dette er en generell effektivisering av byrådsavdelingene. Til sammenlikning kuttet Ap nærmere 40 mill. kroner he r i 

sine alternative budsjett før. 10 mill. anses rimelig.  
4 Byrådet foreslår å ansette flere i byrådsavdelingene, det gjør ikke Venstre. Stillingene er i Finans (eiendomsskatt) og 

BYU (saksbehandlere). 
5 Tiltak som bør dekkes innenfor rammen, ikke i særskilt kapittel. 
6 Byrådet foreslår å ansette flere byråkrater i byrådsavdelingene for å jobbe med bilfritt byliv. Venstre vil bruke 

pengene på gateopprustning, torg og møteplasser.  
7 Initiativ for etisk handel (IEH) formål er å fremme ansvarlige leverandørkjeder slik at internasjonal handel bidrar til å 

ivareta menneske- og arbeidstakerrettigheter, bærekraftig utvikling og forsvarlig miljøhåndtering.  
8 Nettverket i Norge skal jobbe for global skatterettferd. Dette innebærer et demokratisk og åpent skattesyst em der 

innbyggerne har demokratisk kontroll over skattelegging og stans av hemmelighold som tilbys av skatteparadis. 
9 Her foreslår byrådet å sette av veldig mye penger til å ansette folk for å være et fagmiljø. Vi frykter/mistenker at 

dette skal bli en digital etat, og ber byrådet fremme sak først.  
10 Generell effektivisering av UKE 
11 Utredningstiltak og utviklingstiltak må tas innenfor rammen.  
12 Medlemskapet i European cities against drugs avsluttes 
13 Konsekvens av å ikke innføre mer eiendomsskatt 
14 Byrådet havner i mye bråk pga bla.a. eiendomsskatt, byregjeringsleder o.l., det hadde ikke vi gjort.  
15 Dette er en pott med penger som byrådet kan bruke av i løpet av året. Vi foreslår å disponere dem nå.  
16 Byrådet vil innføre nye medlemsskapskriterier for OPF. Vi gjør også det, men siden vi vil ha en sak først, utsetter vi 

innføringen med 2 måneder.  
17 Midlene utgår som konsekvens 
18 Byrådet spesifiserer ikke hva disse pengene er til.  
19 Innskuddspensjon: De borgerlige partiene vil gå over til innskuddspensjon a la Sporveien for alle nye ansatte. 

Opparbeidede rettigheter røres ikke.  
20 Uspesifisert avsetning fra byrådet reduseres noe.  
21 Venstre vil gjennomføre et prosjekt for å redusere byråkrati i skolen. Prosjektet skal identifisere tidstjuver og foreslå 

forbedringer som gir mer tillitt til lærerne.  
22 Styrke svømmeundervisningen 
23 Sommerskole for flyktninger kan bidra til bedre skoleløp for unge flyktninger 
24 Rådgivningstjenesten er viktig for elevene og for å redusere arbeidspress på lærerne.  
25 Forbedre utstyr til elevene 
26 Sommerkurs for yrkesfag - tilbud om mer undervisning kan bidra til at flere gjennomfører eller forbedrer karakterer 
27 Effektivisering på 0,5 % i den sentrale etaten som har gått med store mindreforbruk 
28 Styrket etter- og videreutdanning 
29 Venstres AKS-modell gir alle barn i fattige familier fra 1.-4.trinn gratis halvdagsplass  
30 Se 29. 
31 Siden vi åpner for at også private kan være med å bygge og drifte barnehager, kan vi budsjettere med reduserte 

utgifter til kommunale.  
32 Styrke kompetanse framfor å f.eks. bruke penger på at alt skal skje i kommunal regi 
33 Usikkerhet knyttet til innføringen av nytt regelverk. Regelverket trådte i kraft 1.1.2016, så vi kan forvente mindre 

usikkerhet om dette i 2017. 
34 Siden vi åpner for at også private kan være med å bygge og drifte barnehager, kan vi budsjettere med reduserte 

utgifter til kommunale.  
35 Styrket arbeid med folkehelse i bydelene 
36 SYE er foreslått med 10 mill i rammeøkning (uten oppgaver som følger med). Vi legger opp til at de kan gjennomføre 

omstilling uten rammekutt/rammeøkning.  
37 Madserud sykehjem foreslår vi at ikke rekommunaliseres 
38 Venstre foreslår å privatisere ett nytt sykehjem, helst til ideelle for å styrke balansen mellom driftere av sykehjem.  
39 Viderefører penger fra Regjeringen til styrket rusomsorg.  
40 Dette er penger til kompetanseheving blant kommunalt ansatte i regi av FRI (tidl. LLH) 
41 JobbX har tilbud om bl.a. jobbsøkerkurs for unge 
42 Dette er penger satt av til å gjennomføre byrådets egen politikk 
43 Byrådet har selv omdisponert mesteparten i Tilleggsinnstillingen til andre formål, så vi forutsetter at vi kan gjøre det 

samme med resten. 
44 Regnskapstallene viser at denne budsjettposten er for høy.  
45 X-games for skating er ennå ikke bestemt lokalisert. Venstre ønsker dette i Skur 13 
46 "Sammen lager vi et tryggere uteliv" styrkes 
47 Tilskudd over VEL til div tiltak knyttet til bilfritt byliv.  
48 Lesefrø i alle bydeler og flere meråpne bibliotek 
49 Tilskudd over KUL til div tiltak bilfritt byliv 
50 Rammeøkning hos Byantikvaren 
51 Skal gjøre det enklere for borettslag og sameier å få bistand til etablering av elbil-ladepunkter  
52 Økt bruk av solceller i kommunale bygg 
53 Prosjekt med nullutslipps varetransport 
54 Generell styrking av Oslovaktene 
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55 Idrettens hus Stovner http://groruddalen.no/nyheter/fa-saker-er-sa-apenbare/19.16742 
56 Urbant landbruk styrkes framfor Byøkologisk innovasjonssenter 
57 Cafe utsikten settes i stand 
58 Forsterket arbeid med belysning i sentrum, trygghetstiltak 
59 Nordre Åsen isbane prosjekteres i 2017 
60 Redusert asfaltering, opprettholder dagens nivå 
61 Bilfritt byliv omprioriteres til gateopprustning, torg og møteplasser 
62 Noe reduserte p-avgifter mellom Ring 1 og ring 2 gir inndekning 
63 Bilfritt byliv omprioriteres til gateopprustning, torg og møteplasser 
64 Tilskudd til OIK 
65 Tilskudd til OIK 
66 Etter ønske fra lokale beboere starter vi prosjektering av flerbrukshall på Tøyen 
67 Bilfritt byliv omprioriteres til gateopprustning, torg og møteplasser 
68 Byøkologisk innovasjonssenter erstattes av penger til urbant landbruk, resten styrker ramma 
69 Kutter ekstra saksbehandlere - etaten er flinke som de er 
70 Bilfritt byliv omprioriteres til gateopprustning, torg og møteplasser 
71 Etter ønske fra etaten 
72 Etter ønske fra etaten 
73 Etter ønske fra etaten 
74 I samarbeid med Akershus, kostnaden deles 60/40 
75 Flere nattbussavganger, f eks. 21-bussen som nattkontinuerlig 
76 Nå målene om nullutslipp fra buss og ferjer raskere 
77 Seksåringer kan reise gratis med kollektivtrafikk.  
78 Fjerner økningen i eiendomsskatten 
79 Klima- og energifondet styrkes til 100 mill. 
80 Klima- og energifondet styrkes til 100 mill. 
81 Sofienberg barnepark opprettholdes 
82 Sentrumsansvaret: Bl.a. ekstra hjelp med barnevernet i sentrum.  
83 Kløverveien barnepark opprettholdes 
84 Se 86 
85 Styrke helsestasjon- og skolehelsetjenesten i tråd med statsbudsjettet 
86 Kutter 100 ekstra hjemmehjelpere, legger penger på bydelenes rammer i stedet + diverse andre tiltak 
87 Forventer inntekter fra omlegging av Fysioterapitjenesten jf. Tilleggsinnstillingen s. 14 

http://groruddalen.no/nyheter/fa-saker-er-sa-apenbare/19.16742

